
Referat bestyrelsesmøde

Dato: 21. juni 2023

Tid: 09.00 - 16.00

Sted: Kimbrerkroen, Markedsvej 8, Aars

Indkaldte: Peter, Lotte, Kathja, Rene, Lars, Henrik, Per, Cecilie, Ellen, Nanna, 
Morten, Mona, Julie, Pia, Peter (PLS) og Helle (referent)

Afbud: Cecilie, Julie, Henrik og Peter (PLS). Ellen går kl. 11, Lotte kommer 
ca. kl. 11. 

Dirigent/er: Lars og Per

Referent: Helle

Praktisk 
ansvarlige:

Pia og Kathja. Pia vælger sang og er samler af punkter til 
synlighed.

Ref.: HEM
Dok.nr.: 6941453
Sag.nr.: 2023-SL211NJ-23401

22-06-2023



Side 2 af 7

Dagsorden:

1. Lukket møde

2. Sager til behandling/beslutning

2.1. Generalforsamlingen 2023

2.2. Udfordringer på børn- og ungeområdet og handicapområdet

2.3. Opsamling fra forrige pkt. og forsættelse af diskussion om 
udfordringer på det specialiserede socialområde.

2.4. Budget holdbarhed – HB

2.5. Lukket punkt

2.6. Budget 2024 – 1. behandling

2.7. Lønstrukturkomite

2.8. Arbejdsmiljøundersøgelse

2.9. Medlemspanel (fast punkt)

3. Nyt fra HB

4. Sager til orientering

5. Forberedelse af næste mødes dagsorden

6. KB’s synlighed

7. Evt.
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Behandling 
og Referat:

1. Lukket møde

2. Sager til behandling/beslutning

2.1.Generalforsamlingen 2023
v/Peter

Evt. inspiration til beretning og en runde om, hvem som genopstiller.

Behandling/beslutning:
Peter opfordrer til input til beretning. 
Den økonomiske situation er ikke til at komme uden om, hvorfor penge til 
forsvar men ikke det sociale område.
Faglighed forandrer liv, hvad kan vi selv gøre, hvor vi ikke er afhængige af andre 
f.eks. regeringen.
Sikring af faglighed, når vi er udfordret på antallet af studerende.
Kommunernes genåbning af budgetter.
Bekymring for sammenholdet ift. lønstrukturkomite.
Inspiration af indslag med Helene Probst om kombineret besparelsesøvelser og 
svære arbejdsforhold – rammer lige plet med 4 head lines.

Vi afventer instrukser omkring valghandling af kredsnæstformænd.

2.2.Udfordringer på børn- og ungeområdet og handicapområdet
v/ Chef for center Familie og Handicap, Niels Sandemann, Rebild Kommune

Niels gav et oplæg vedrørende udfordringer som han ser dem, ud fra egen 
erfaring og det man ser i Rebild kommune.

2.3.Opsamling fra forrige pkt. og forsættelse af diskussion om 
udfordringer på det specialiserede socialområde.

v/Peter

Her lægges op til dialog om Barnets Lov og Expert udvalgets anbefalinger. 
Hvilke tendenser ser vi i socialpolitikken?

Bilag: Aftaletekst Børnene Først

Rapport fra ekspertudvalget er vedlagt, som bilag til Kredsbestyrelsesmødet 
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12.5 under pkt. 2.1

Behandling/beslutning
Et rigtigt godt oplæg fra Niels Sandemann og men blikket ned i Børnene Først 
og Expert udvalgets anbefalinger, er det vigtigt, at vi som kredsbestyrelse hver 
især er obs på, hvad vi hører omkring praksis der udvikler sig på baggrund af lov 
og rapport.

Der blev drøftet udfordringerne i at faglighed og økonomi sidestilles som 
beslutningsgrundlag i Barnets Lov, og intentionerne er de samme i 
ekspertudvalgets anbefalinger.

2.4.Budget holdbarhed – HB
v/Peter

Vi vil gennemgå de punkter som Hovedbestyrelsen behandlede på sit møde d. 7 
– 8 juni, i forhold til emner som skal drøftes internt i organisationen frem mod 
Hovedbestyrelsesmøde i december.

Punkterne er alene sat op som punkter til drøftelse, og der laves handleplan for 
hvert enkelt punkt efterfølgende. Alle har dagsordenen at de skal være med til 
at frigive økonomi.

Kredsbestyrelsen drøfter de enkelte punkter.

Bilag; Oplæg fra HB

Behandling/beslutning
Peter gennemgik HB behandlingen. Der er meget store forskelle i kredsene, 
både hvordan man bruger indtægterne, men også hvilken service vi yder.

Allerede på HB-mødet i december vil der være ting som skal handles på, hvis vi 
skal nå at have det med på kongressen i 2024.

Der arbejdes med temaerne:

 Styrket faglig identitet
 Optimering af medlemsservice og administrative processer
 Politisk styring og struktur
 Medlemsdemokrati, herunder kredsstruktur

Alle punkter gav en god debat og meget pegede tilbage på, at vi skal høre på 
hvad medlemmerne, gerne vil have.

Bilag fra HB-møde; Medlemmernes forventninger
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2.5. Lukket punkt
v/Peter

2.6.Budget 2024 – 1. behandling
v/René

Udkast til budget 2024 drøftes.

Bilag: Budget og noter 2024.

Behandling/beslutning
René gennemgik forslag til budget 2024.

Vi ønsker ikke at reducere nuværende aktivitetsniveau og har samtidig en 
opgave i at sikre, at overskud nedbringes, da økonomien skal gå til 
medlemsrettede aktiviteter. Derfor præsenterer vi budget med foreslået 
underskud.

2.7. Lønstrukturkomite
v/Peter

Lønstrukturkomiteens rapport er nu kendt, og vi er i gang med at sætte os ind i 
konklusionerne. Den er rimelig omfangsrig, men det anbefales at I som 
Kredsbestyrelsesmedlem skimmer rapporten igennem inden mødet.

Bilag: Lønstrukturkomiteens hovedrapport (print den ikke, den er på knap 200 
sider)

Behandling/beslutning
Peter lavede nedslag i rapporten. Hvis ikke tingene kan løses via 
trepartsforhandlingerne, hvor organisationerne tager ansvaret på sig i 
fællesskab, overlader vi det til regeringen, der så må tage beslutningerne, med 
en ny form for tjenestemandsreform.

Bekymring om fællesskabet kan overleve.

Vi vender tilbage til rapporten på et kommende møde.

2.8.Arbejdsmiljøundersøgelse
v/Charlotte, Kathja, Peter

Der er lavet arbejdsmiljøundersøgelse blandt Socialpædagogernes medlemmer, 

https://www.loenstrukturkomiteen.dk/media/mmaotofy/loenstrukturkomite-ns-hovedrapport_juni-2023.pdf
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og Kredsbestyrelsen orienteres om resultaterne, og drøfter disse.

Bilag: Slides fra TR-Stormøde

Behandling/beslutning:
Udsat til næste møde pga. tidsnød.

2.9.Medlemspanel (fast punkt)
v. Peter

Der vil være en orientering om ny undersøgelse, samt evt. nyt fra tidligere 
undersøgelser.

KB drøfter og beslutter evt. yderligere emner og handlinger i forhold til 
medlemsundersøgelser.

Behandling/beslutning:
Ny undersøgelse udsendt ”Tid til faglighed”

3. Nyt fra HB

Se under pkt. 2.4

4. Sager til orientering

Herunder orientering fra diverse centrale udvalg.

Opdatering på Projekt Socialpædagogernes faglighed forandrer liv.

Orientering
Lotte; FTR i Jammerbugt er stoppet bl.a. pga. manglende vilkår m.m.

Peter; Projekt Faglighed forandrer liv. Første interviewmøde foregår i start 
september. Peter og Tina er ved at kontakte udvalgte medlemmer. 

OK24 – Der er meldt krav ud bl.a. omkring fleksibilitet m.m. Der sendes helt 
klart vores forventninger retur.

Ny KL-aftale, giver ikke penge til vores område, ønskede 4,3 mia. men går ud 
med 0 kr. Stort set alle kommuner er utilfredse, men det er jo deres egne 
forhandlere som har indgået aftalen.

René: Kommunale budgetter er udfordret pt. mange genåbner for 2023 og der 
er flere steder allerede varslet fyringer.
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For første gang stillede et Socialpædagogisk hold til Fyrkatløbet.

Lars; Udfordringer med pres fra rådmand i Aalborg. Usikkerheden spreder sig. 

5. Forberedelse af næste mødes dagsorden

Bemærkning:

Bestyrelsen skal udpege en repræsentant til planlægning af næste mødes 
dagsorden sammen med kredskontoret.

Dato og tid er reserveret til den 28. august kl. 9 – 10.30

Behandling/beslutning
Morten deltager, Helle indkalder.

6. KB’s synlighed 

Bestyrelsen samler op på mødets emner som vil være informative, nærværende 
og interessante for medlemmerne at kunne læse om på hjemmesiden, 
Facebook og Indsigt.

Indstilling:
Emne/r vælges og hvem som laver oplæg.

Behandling/beslutning
3 emner – Temadrøftelse – Budgetter der holder – Lønstrukturkomite

Pia laver indlæg vedr. temadrøftelsen og sender til Helle.

7. Evt.
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